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Z prohlášení konference oblasti 
Jižní Čechy

Neuvěřitelně 
přátelská zem...

oslav Tyl po návratu z USA
Ing. Miroslav Tyl, 1. místopředse
da Křesťanskodemokratické stra
ny a poslanec Federálního shro- 
máždéní, se nedávno vrátil z 
měsíčního pobytu ve Spojených 
státech amerických a ochotně se 
s námi podělil o své dojmy:

'Skupina poslanců českoslo
venských zákonodárných sborů, 
sestávající z deseti členů FS 
(většinou z ODS a VPN) a několika 
členů ČNR a SNR byla pozvána 
americkou vládou prostřednictvím 
Informační služby Spojených států 
(USIA) k měsíční návštěvě USA. 
Stojí za zmínku, že přesně před 
dvaceti lety byla na stejné návštěvě 
bývalá britská premiérka Margareto 
Thatcherová. Každý rok je do Států 
zváno asi 5000 lidí z celého světa 
za různými účely a nejrozšířenější 
je sledování amerického záko
nodárného procesu. Celá naše 

cesta byla naplněna setkáními s 
reprezentanty Kongresu 
Sněmovny reprezentantů (House 
of Representatives) a Senátu, se 
zastupitelskými a legislativními 
sbory jednotlivých amerických 
států. Rozdíly mezi jednotlivými 
zákonodárnými sbory jsou velice 
významné. Zajímaly nás zvlášť 
otázky kompetencí mezi federací 
a jednotlivými státy americké unie. 
Z amerických odborníků všichni 
do jednoho tvrdili, že v podstatě 
nejsou vážné spory o kompetenční 
otázky, vnitřní zákony jednotlivých 
států se spíše podobají prová
děcím předpisům a ústavní soud 
dbá, aby byty v souladu s Ústavou 
USA a federálními zákony. V 
naprosté většině nedochází ke 
kompetenčním sporům. Zajímavé 
bylo také to, že se liší délky 
zasedání zákonodárných sborů. 
(pokračování na 3. straně)

Dne 22. června 1991 se v Českých 
Budějovicích sešil zástupci 
třinácti jihočeských organizací a 
skupin KDS, aby projednali 
aktuální problémy v oblasti Jižní 
Čechy a zaujali stanoviska k 
politické situaci ve státě a v 
regionu nazývaném v minulosti 
Jihočeským krajem.
Konference podporuje společné 
prohlášení KDS a ODS ze dne 
5. června, v němž se konstatuje, 
že existují vážná ohrožení ekono
mické reformy i demokratického 
vývoje v Československu levicovými 
silami. Rovněž podpořila myšlenku 
vytvoření silného seskupení sil 
demokratické pravice.

KDS se připojuje rozhodně k 
žádosti Klubu angažovaných nestra
níků a Občanské demokratické 
aliance, aby byly zveřejněny sezna
my poslanců do Federálního shro
máždění s tím, ke které politické 
straně se nyní hlásí, a aby byla 
uvedena také jejich bývalá politická 
příslušnost Požadujeme rovněž, 
aby v zájmu zprůhlednění politiky 
byly v tisku uveřejňovány přehledy 
o tom, jak které kluby (případně 
konkrétní poslanci) hlasovaly.

Konference KDS vyjadřuje svou 
jednoznačnou podporu ministrovi 
školství prof. P. Vopěnkovi a jeho 
opatřením k personálním změnám 
na školách s tím, že v pravomoci 
ředitelů škol bude suverénní rozho
dování o složení učitelského sboru 
s možností účinných zásahů rodičů 
žáků. Není únosná situace, aby 
učitelé s pravicovou orientací 
naráželi na bariéru současných 
komunistů, exkomunistů a reha

ZPRÁVY

Neregistrovat!
V pondělí 24.6.1991 podala 
Křesťanskodemokratická strana 
(KDS) žádost ministerstvu vnitra 
České republiky, aby byla zamítnu
ta registrace Křesťanské a 
demokratické unie vzhledem k 
tomu, že na území České republiky 
působí Křesťanská a demokratická 
unie, která byla zaregistrována jako 
volební koalice ve smyslu zákona 

bilitovaných bývalých komunistů ve 
školách, aby jim byla znemožňo
vána praxe po ukončení studia 
na pedagogické fakultě z důvodů, 
že "máme svých lidí dost". Důrazně 
varujeme před tvorbou nepo
dařených zákonů o univerzitách v 
ČR, jejichž případná existence by 
mohla zavinit další úpadek vyso
kého školství a umožnila by 
levičákům z nefunkčních, rozpa
dajících se institucí zaujmout 
výhodná místa v pochybných 
školách s názvem "univerzita".

Konference KDS vyslovila 
jednoznačnou podporu požadavků 
Konfederace politických vězňů a 
Klubu angažovaných nestraníků za 
uznání III. odboje, za nepromlči- 
telnost zločinů konkrétních viníků 
a podporu požadavku propadnutí 
majetku, který bývalí "lidé 
zvláštního druhu" získali jinak než 
svou prací. Rovněž zrušení důcho
dového zvýhodňování bývalých 
prominentů a příslušníků ozbro
jených složek považujeme za 
spravedlivé a pro většinu národa 
přijatelné.

Požadavek zákazu kandidovat po 
dobu několika let bývalým členům 
komunistické strany do záko
nodárných sborů je zřejmě to 
podstatné, čeho se nynější i 
"bývalí" nejvíce bojí. Není to 
možné možné veřejnosti upřít, a 
nechceme-li se bát případného 
levicového puče v blízké 
budoucnosti, musíme udělat vše 
k jeho prosazení.

Antonín Kupka, PhMgr 
předseda jihočeské oblasti 

o volbách do FS a zákona o 
volbách do ČNR. Kromě toho pod 
tímto názvem existují poslanecké 
kluby ve Federálním shromáždění 
a České národní radě. Křesťansko
demokratická strana, která je 
členem Křesťanské a demokratické 
unie, nebyla o tomto kroku nikým 
předem Informována, takže tato 
registrace proběhla bez Jejího 
vědomí a souhlasu.
T. Svoboda, ústřední tajemník KDS



Z parlamentu 
Marek Benda

Zákon o jednacím 
řádu ČNR
Na plénu ČNR se projednávala 
novela jednacího řádu ČNR. I když 
se jednalo pouze o změnu několika 
paragrafů (přijímání usnesení na 
zasedání výborů, začlenění poli
tických klubů do jednacího řádu 
a pozice společné zprávy výborů), 
byla to velmi důležitá novela pro 
příští fungování ČNR a sdělovací 
prostředky ji (možná z nepocho
pení) zcela pominuly. Klíčovým 
bodem novely - u kterého také 
došlo k ostrým střetům s poslanci 
KSČM - bylo přijímání usnesení 
na schůzích výborů. Podle dosud 
platného jednacího řádu bylo 
usnesení na výborech přijímáno 
nadpoloviční většinou všech členů 
výboru. V praxi to mělo za následek, 
že při běžné neúčasti několika 
poslanců na zasedáních výborů 
byli tři až čtyři poslanci KSČM 
ve spojení s někým s OH nebo 
HSD schopni zablokovat téměř 
cokoliv. Nyní jsme do jednacího 
řádu prosadili, že výbor přijímá 
usnesení nadpoloviční většinou 
přítomných členů výboru, čímž 
jsme poslance KSČM samozřejmě 
krajně naštvali (neboť jsme je 
zbavili jejich ozkoušené a nacvičené 
možnosti, jak blokovat důležité 
zákony nebo spíše důležité změny 
v zákonech předkládaných vládou), 
a museli jsme si od nich 
vyposlechnout několik přednášek 
na téma demokracie.

Sesazení Masopusta
V ústavně-právním výboru SL FS 
došlo minulý týden ke zcela jasné 
ilustraci toho, jak je tento systém 
hlasování na výboru důležitý (ve 
FS platí už od začátku tohoto 
roku). Předseda KDS dr. Benda 
podal návrh, aby byl z funkce 
místopředsedy ústavně-právního 
výboru SL odvolán dr. Masopust 
(KSČM) v důsledku zveřejnění jeho 
spolupráce s StB. Komunisti a 
někteří zástupci OH (např. dr. 
Ševčík) byli zuřivě proti a argu
mentovali vším možným (nega
tivním stanoviskem federální vlády 
k zákonu o lustracích, Listinou 
práv a svobod atd.). Byli ujištěni, 
že FS přijalo princip, že jeho 
funkcionáři nesmějí být bývalými 
spolupracovníky StB a že nárok 
na funkci místopředsedy ústavně- 
právního výboru nevyplývá z Listiny 
a díky jednacímu řádu bez větších 
problémů přehlasováni (většina 
přítomných byla samozřejmě pro 
odvolání, ale vzhledem k neúčasti 

některých poslanců by tato většina 
při jiném způsobu přijímání usne
sení nestačila). V druhém kole se 
rozhodovalo, kdo na jeho místo. 
Navržen byl dr. Világi (VPN-MNI) 
a i přes odpor komunistů byl 
podobným poměrem hlasů také 
schválen.

Fond národního 
jmění ČR
Na plénu ČNR bylo voleno presi
dium a dozorčí rada Fondu 
národního jmění. Složení prezidia 
předkládala vláda ČR (jmenovitě 
ministr pro správu národního 
majetku a jeho privatizaci ing. 
Tomáš Ježek) a tím pádem se 
jednalo o odborníky a nevznikly 
kolem jejich volby žádné větší 
problémy ani spory (za jedinou 
chybu - totiž nezvolení 
místopředsedy Fondu - může 
víceméně ministr Ježek, který 
nedostatečně instruoval sobě 
příznivě nakloněné kluby, koho z 
dvou kandidátů si vlastně přeje). 
Velkou kuloárovou diskusi ale 
vyvolal návrh na složení dozorčí 
rady Fondu, na kterou návrh byl 
vypracován národohospodářským 
výborem z poslanců ČNR. Podle 
návrhu měla mít z pravicových 
stran v dozorčí radě zastoupení 
pouze KDU (poslanec Jiří Dušek 
- Svobodná rolnická strana). S tím 
jsme samozřejmě nemohli souhlasit 
a proto byli navrženi další kandidáti 
za ODS (místo poslance KSČM) 
a za ODA (místo poslance za OH 
pana Kozánka, jenž některými 
svými vystoupeními v poslední 
době zásadně napadl principy 
radikální ekonomické reformy a 
kupónový způsob privatizace). 
Návrhy byly pečlivě projednány ve 
všech pravicových poslaneckých 
klubech včetně v tomto případě 
HSD a konečné hlasování (i když 
bylo tajné, ale z jeho výsledků se 
dalo přesně odvodit, jak které 
kluby hlasovaly) dosti přesně 
ukázalo rozdělení sil ve sněmovně. 
Pro původní návrh hlasovaly kluby 
KSČM, OH a většina nezávislých 
OF, proti kluby ODS, ODA, KDU 
a LDS. Jazýčkem na vahách se 
ukázal být klub HSD, který pro 
poslance ODS hlasoval (a tedy 
KSČM nemá v této radě zastou
pení), pro poslance ODA však už 
ne (a ten také nebyl zvolen), neboť 
jeho protikandidát za OH pan 
Kozánek je z Moravy a u poslanců 
HSD hraje tento faktor naprosto 
prvořadou roli.

dr. Igor Němec 
ministrem kontroly 
Na předsednictvu ČNR ve středu 
byl projednáván návrh premiéra 
Petra Pitharta na jmenování 
zástupce ODS pana Igora Němce 
ministrem kontroly (velmi kontra- 
verzní návrh, neboť premiér Pithart 
se tím, že ustoupil tlaku ODS, v 
podstatě postavil proti rozhodnutí

Otázka týdne Ctk '
Co se KDS daří a nedaří plnrt z jejího volební
ho programu? | |

Stanovisko k situací v Jugoslávii
Václav Benda, předseda KDS
Křesťanskodemokratická strana dosud nezaujala k událostem v 
Jugoslávii oficiální stanovisko. Osobně pohlížím na vývoj ve Slovinsku 
a Chorvatsku spíše se sympatiemi a domnívám se, že jim postoj 
Srbska v ústředních orgánech nedával mnoho prostoru k manévrování. 
Příklad Chorvatska je podstatně komplikovanější vzhledem k početné 
srbské menšině. Domnívám se, že okamžité československé uznání 
by bylo předbíháním vývoje, určitá vlídná gesta a výraz porozumění 
ČSFR vůči Slovinsku a Chorvatsku bych však uvítal.

ANKETA...O jednom výroku

Jaký máte pocit z 
prohlášení Jána 
Čarnogurského o 
samostatném vstu
pu Slovenska do 
Evropy?
1. Jsem především Čechoslovák, 
byl jsem tak vychován. Můj otec 
bojoval jako legionář za osvobození 
Československé republiky, nikoli s 
pomlčkou. Ovšem pokud se chtějí 
Slováci odtrhnout, ať jdou.
B. Kroupa, Písek
2. Nelíbí se mi, že se Slováci 
chtějí stále odtrhnout. Jsou na to 
jako národ příliš malí a jako stát 
by byli směšní. Sjednocená Evropa 
je hudbou delší budoucnosti, takže 
to prohlášení považuji za dost 
předčasné.
R. Hošek, Hradec Králové
3. Náš názor je jasný: měla by 
se zachovat federace a v žádném 

případě by se nemělo využívat 
situace - jako to dělají někt'**' 
slovenští činitelé při prosazova. 
odtržení Slovenska. Chtějí toiž 
získat popularitu. Osobně nesouhla
sím s tím, abychom byli po 
určitou dobu ve federaci a až se 
to bude Slovákům nebo Čarno
gurského straně hodit abychom 
se rozdělili.
A. Dušek, Prostějov
4. Vzhledem k tomu, že jsem 
původem Slovák, to hodnotím 
celkem pozitivně.
V. Slováček, Ústí nad Labem
5. Něco podobného jsem slyšel 
v jeho projevu už dávno a 
domnívám se, že své názory už 
poněkud poopravil a že je nelze 
brát tak doslova. Považuji to spíše 
za poplatnost situaci, která je teď 
na Slovensku. Otázkou ovšem je, 
zda pro Evropská společenství je 
něco takového přijatelné.
JUDr. M. Popel, Praha 4

Anketu připravil Martin Frei.
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klubu OH). Pan Němec byl většinou 
jednoho hlasu (13:12 z 25-ti 
členného předsednictva, které se 
snad poprvé ve svém funkčním 
období sešlo celé) zvolen. Poslanci 
KDU zastoupení v předsednictvu 
hlasovali - po určitých předchozích 
pochybnostech • nakonec pro. 
Hlavní výhrady byly ze strany ČSL, 
která žádala kompenzaci za 
ministra Motyčku. Ta jí však na 
poslední chvíli byla jmenováním 
ing. Bělehrádka do funkce ředitele 
protimonopolního úřadu poskytnu
ta. My - tedy jmenovitě náš jediný 
zástupce v předsednictvu dr.

Procházka, který byl dokonce na 
schůzi předsednictva přivezen taxí
kem přímo z nemocnice - jsme 
byli na základě rozhodnutí politické 
rady KDS od počátku jednoznačně 
pro. Uvědomujeme si sice nutnost 
vytvoření kontrolního úřadu 
podřízeného přímo parlamentu (a 
náš poslanec ing. Chutný na 
příslušném zákoně intenzivně už 
několik měsíců pracuje), ale dokud 
tento úřad neexistuje, je nutné, 
aby v čele ministerstva kontroly 
stál ministr odpovědný přímo ČNR, 
a ne pouze řízením ministerstva 
pověřený náměstek.

o vyřešení otázky Moravy a 
přetvoření naší federace z federace 
dvojčlenné na tříčlennou. Ještě 
větší důležitost však přikládáme 
očistě naší společnosti od lidí 
zkopmromitovanou minulostí, kte.. 
brzdí vývoj v naší zemi.

Tomáš Svoboda 
ústřední tajemník KDS

Naše země se ubírá přibližně tím 
směrem, jakým jsme si předsta
vovali. Byl přijat scénář radikální 
ekonomické reformy a byly schvá
leny poměrně rozsáhlé restituce, 
na kterých nám zvlášť záleželo, 
i když třeba náš návrh zákona 
3T nebyl přijat, tak jak jsme si 
přáli.
Z toho, co se nám nedaří, jsou 
závažné dvě věci. Nadále usilujeme



Neuvěřitelné přátelská zem

(dokončení Z 1. Strany) jednokomorový parlament, jinak je 
Některé zasedají kratší dobu, jiné všude senát a sněmovna repre- 
delší a zákonodárci to mnohdy zentantů jako ve federálním parla- 
berou s humorem. Jeden z mentu."
poslanců poznamenal, že jejich 
sbor zasedá devadesát dní za dva 
roky a že většina voličů by si 
přála, aby zasedali dva dny za 
devadesát let. Když skončí zase
dání, všichni voliči si oddechnou, 
že na dalších til čtvrtě roku, je 
jejich majetek v bezpečí."

- Mél jste v Americe nějaké 
politické kontakty?

"Potkali jsme se s řadou lidí z 
legislativy, se senátory a repre
zentanty, tedy s lidmi volenými, 
s lidmi z hospodářské sféry. Sešli 
jsme se také s Národní radou 
československou v Americe a 
^hnozřejmě jsme měli řadu 
l^taktů v bankách - ve Světové 
bance a ve Švýcarské bance. Třicet 
dnů bylo opravdu plných.
Dověděli jsme se, že podnikatelé 
budou velice opatrní v investicích 
do celé východní Evropy, protože 
to je jistá obdoba investic, které 
před deseti lety s nadějemi vkládali 
do Jižní Ameriky. Jiná je situace 
v politické reprezentaci, kde je 
možné očekávat pomoc americké 
vlády prostřednictvím Evropské 
banky pro rekonstrukci a rozvoj 
(BERD) v Londýně anebo 
prostřednictvím dvoustranných 
smluv státních. Technicky vzato 
byl pro mě nejzajímavější postup 
zákona od návrhů (Bili) až ke 
konečnému znění (Law). Tvorba 
zákona je postup daleko byrokra
tičtější než u nás a samozřejmě 
řada návrhů nikdy neuvidí světlo 
světa po prvním čtení. Některé 
však postupují dál a dál a všechny 
^taejen ty, které skonči těsně 

schválením nebo až ne po
de psán í m prezidenta, ale úplně 
všechny - jsou registrovány. Všude 
jsme se setkali s vysokou profe
sionální úrovní, skutečně 
mimořádnou - lidé rozumí tomu, 
co dělají. Pro Kongres pracuje asi 
15 000 lidí po celých Spojených 
státech v různých parlamentních 
institutech, které jsou skutečně 
vysoce specializované.
Návrh zákona tam je pro poslance 
skutečně návrh tezí, myšlenek, 
všechno ostatní zpracovávají tzv. 
Staff, ti, kteří pomáhají v legisla
tivním procesu. Washington je 
město právníků, pracuje jich tam 
25 000."

• Vy. jste nebyl jenom ve 
Washingtonu?

"Ne, byli jsme v osmi státech - 
kromě jiného i v Tennesee, v 
Kalifornii, v New Yorku. Myslím, 
že jen ve státě Utah mají

- Co jete ještě zažil, kromě Jistě 
vzrušujících legislativních proce
sů?

"Využívali jsme intenzívně i víkendy 
a tak jsem byl na horolezecké 
túře v Montaně, na Big Emmy 
Grant, který má skoro 3500 metrů 
výšky, a bylo to překrásné. Viděl 
jsem i Yellowstoneský park, což 
je přírodní zázrak - je to území 
velké jako Čechy a Morava, kde 
jsou asi čtyři vesnice, jinak to 
zůstalo tak, jak se rodí zem. Viděl 
jsem i dvě farmy - naprosto 
rozdílné: jednu v nejúrodnější 
oblasti na světě v Illinois, kde se 
pěstuje kukuřice nepřetržitě 93 let 
po sobě. Oni půdu neorají, jenom 
ji provzdušňují těžkými kultivátory. 
U nás nejdůležitější a evergetický 
nejnáročnější prvek - orba - v 
Americe dávno odpadl.
Byl jsem na horské farmě v 
Montaně, kde se pase do 
neuvěřitelné výšky, kde je vše 
nesmírně jednoduché - kromě 
občasné kontroly nikde nikdo není, 
krávy se nedojí, prostě se připustí 
a telí se samy, všechno běží 
samo, pak se nejlepší kusy vyberou 
a jdou na jatka. I otázky zemědělství 
jsme v Americe probíraly, ale 
nikdo neříkal, kolik produkuje a 
jak produkuje. Tam se všichni 
baví jen o tom, jak kdo prodá. 
Potraviny jsou (stejně jak pohonné 
hmoty) i na naše poměry 
neuvěřitelně levné - Američané na 
ně vydávají naprosto zanedbatelné 
částky. A tohle všechno charakte
rizuje zvláštnost americké spotřeby.

- V čem bychom se mohli od 
Ameriky poučit?

"Je to neuvěřitelně přátelská a 
příjemná země, nedivím se, že 
odtamtum nikdo s návratem do 
Evropy nepospíchá. Žijí bez 
předpojatosti, s otevřeností tak 
odzbrojující, že Evropan pocítí 
zcela jinou atmosféru. Sebejistota 
Američanů je taková, že nepotřebují 
žádnou předpojatost. Byli jsme 
pozváni do skutečně vysokého 
finančního světa Třetí finanční 
banky v Tennessee, kam byl 
pozván také bývalý velvyslanec 
USA v Paříži. Ředitel banky říkal, 
že přestože jsme v bance, nemáme 
zapomínat, že 86 % Američnů je 
aktivně zapojeno v některé z církví 
a že celá Amerika, ač se to 
nezdůrazňuje příliš často, se pyšní 
vysokými morálními principy.

Děkuji Vám za rozhovor. 
Ptal se Ondřej Turek.

Ministr Vopěnka mezi mládeží
O víkendu 22. a 23. června se 
ve Zlenicích u Čerčan sešli pražští 
členové Křesťanskodemokratické 
mládeže, aby se vzájemně poznali 
a projednali otázky své budoucí 
činnosti. Setkání se zúčastnili i 
místopředseda KDS Hynek Krátký, 
ústřední tajemník Tomáš Svoboda 
a poslanec ČNR Marek Benda.
V neděli přijel s účastníky pohovořit 
minstr školství, mládeže a tělo
výchovy české republiky Petr 
Vopěnka. Zhruba zhodnotil svou 
činnost ve funkci ministra a 
zdůraznil, že jeho hlavní úlohou 
je očistit školství od lidí, kteří 
jsou zdeformováni bývalým reži
mem a z nichž většina se již 
zřejmě nedokáže přeorientovat na 
takový styl učení, který po nich 
žádá demokratická společnost. 
Proto chce urychleně vytvořit nové 
struktury školství, což se mu již 
daří. Příkladem může být jmeno
vání všech ředitelů okresních 
školských úřadů, kde se mu 
podařilo vybrat z velké části lidi 
vhodné. V současné době pracuje 
také na vytvoření nezávislé školní 
inspekce a brzy jmenuje všechny 
okresní inspektory. Zabýval se 
úlohou křesťanských myšlenek ve 
výchově nové generace a řekl, že 
nemáme na vybranou: buď navá
žeme na křesťanské základy Evro

Volné místo u KDS! 
Ústřední tajemník Křesťansko- 
dempkratické strany hledá na 

uvolněné místo tajemníka zahra
niční komise schopného člověka, 
který umí dobře anglicky, bude 
pracovat na částečný úvazek a 

může nastoupit co nejdříve. 
Zájemci, ozvete se na sekretariát 

KDS, tel. 235 14 54 
nebo 2195 I. 5671.

py, které nelze pominout, nebo 
nebudeme Evropou nikdy přijati. 
Mladí křesťanští demokraté se 
zajímali také o kuloární děni ve 
vládě, o ministrovy názory na 
politiku vůbec a zvláště politiku 
KDS. Pan ministr vylíčil situaci ve 
vládě a řekl, že v poslední době 
se jasně profiluje politická 
příslušnost jejích členů a konflikty 
začínají nabývat sopíše politického 
charakteru (viz causa Kubát nebo 
Němec). Chtě nechtě se pan 
ministr jako člen vlády musí zabývat 
také ekonomickými zákony a 
spoustou dalších důležitých zále
žitostí a nezbývá mu dost času 
na jeho resort. Například jakési 
povšechné osnovy, které ve školství 
citelně chybí, bude moci zpra
covávat až letos o prázdninách. 
Z diskuse s ministrem vyplynula 
poměrně optimistická vize budou
cího školství a pan ministr zapů
sobil na členy KDM velmi 
příjemným dojmem. Doufejme, že 
i na něj neudělala mládež nejhorší 
dojem. Může o tom svědčit i 
doporučení pana ministra, aby se 
KDM zapojila do jeho poradního 
sboru, do Rady mládeže a pomá
hala mu tak odstranit vliv bývalých 
svazáků a bolševiků na obhospo
dařování prostředků určených pro 
mládež.
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ZPRÁVY

Vysočina v tisku
V pondělí 24. června uspořádal 
oblastní tajemník KDS Vysočina 
Jiří Marek v Jihlavě tiskovou 
konferenci s poslancem ČNR, 2. 
místopředsedou KDS Pavlem 
Tollnerem, s poslancem ČNR 
Janem Litomiským, s předsedou 
oblasti Vysočina Josefem Zmekem 
a s členem přípravného výboru 
sdružení Pomoc vSem pátererp 
Bohumilem šitavancem. Žhavým 

Dále řekl, že celá akce je svévolnou 
Iniciativou vedení ČSL, která nebyla 
nijak konzultována s naším vede
ním. Logicky však zapadá do série 
kroků, do nichž patří I odmítnutí 
zaplacení dluhu ČSL Křesťansko
demokratické straně.
Dalším tématem, které novináře 
zajímalo, byia zemědělská politika 
naší strany. Poslanec Utomiský 
řekl, že hájíme zájmy tří miliónů 
bývalých vlastníků půdy a to není 
zanedbatelná část voličů. Přesně 

Něco o tiskových
PROHLÁŠENÍCH
Tento text jsem poskytl všem členům politické 
rady, ale skutečnosti v něm uvedené pokládám 
za užitečné pro práci všech stranických struktur, 
čtěte pozorně.

Josef Zrnek, předseda oblasti Vysočina a Jiří 
Marek, oblastní tajemník Vysočiny na tiskovce

tématem byly naše vztahy s lidovou 
stranou. Konference se totiž konala 
těsně po zveřejnění žádosti gene
rálního sekretáře ČSL o registraci 
Křesťanské a demokratické unie 
jako politického hnutí. Místopředse
da P. Tollner řekl, že do ČNR 
byl zvolen za Křesťansko
demokratickou stranu, stranu sice 
nepříliš velkou, ale slušnou, a 
dostal k tomu mandát ve 
svobodných volbách. Jakékoli 
efemérni hnutí zastupovat nebude.

do této politiky zapadá také náš 
návrh zákona o půdě "3T“, jehož 
ducha se podařilo prosadit do 
konečné verze.
Na tiskovce se novináři dozvěděli, 
že v Jihlavě vzniklo z iniciativy 
oblastní organizace KDS Vysočina 
charitativní sdružení Pomoc všem. 
Tato nadace by měla nejpozději 
v listopadu tohoto roku v Jihlavě 
otevřít azylový dům, který bude 
s kapacitou asi 30 až 40 lůžek 
sloužit jako přechodný příbytek

Základní charakteristikou novi
nářské práce je lenost.
Každý novinář je mnohem raději, 
když dostane vyjádření k nějakému 
problému písemně. Nemáme 
(aspoň prozatím) tolik důležitého 
a zajímavého materiálu, aby se o 
nás novináři prali. Nemůžeme si 
dovolit pořádat každý týden tisko
vou konferenci, jelikož by na ně 
novináři přestali chodit. Existuje 
však možnost, jak se dostat do 
novin, aniž by kdokoli z novinářů 
hnul prstem.
Je třeba co nejčastějl vydávat 
stanoviska a prohlášení)
Je naprosto nutné vyjadřovat se 
ke konfliktům a sporným otázkám 
při projednávání v parlamentech. 
Jako strana musíme ukazovat, jak 
hlasujeme, co hájíme, jaké jsou 
naše postoje. Nezáleží na důle
žitosti témat - musíme se vyjadřovat 
ke všemu. Závažnost témat posu
zují novináři a my je pouze 
zásobujeme informacemi o naší 
politice. Záleží hlavně na 
aktuálnosti. Informujeme-li o 
něčem, musí to být v průběhu 
nebo těsně po události (např. při 
projednávání zákonů).
Prohlášení nebo stanovisko pro 
tisk by nemělo být delší než 15 
řádek strojopisu.

První věta musí shrnovat hlavní 
myšlenku - to, co chceme dostat 
na veřejnost. Často se totiž stává, 
že prohlášeni se krátí pouze 
•ustřihnutím' přebytečných vět.

Nejlepší doba pro vydání stano
viska je mezi 10. a 11 hodinou 
(pozdější zprávy už nedokáže 
zpracovat do uzávěrek většil^ 
novin), ale naléhavá a důležitá 
témata se do novin dostanou, 
pokud stanoviska dostanou přímo 
redakce do 17 hodin.
VAŠE PROHLÁŠENÍ MŮŽETE 
ZATELEFONOVAT DO SEKRE
TARIÁTU KDS NA TELEFONNÍ 
ČÍSLO 235 14 54 (TAKÉ FAX) 
NEBO PO "ZETCE" 5671 (PŘES 
ÚSTŘEDNU 2195 ). RÁD VAŠE 
SDĚLENÍ REPRODUKUJI A 
ROZEŠLU HO FAXEM DO 
REDAKCÍ VŠECH NOVIN, DO 
ČTK, TELEVIZE A ROZHLASU. 
POKUD SE NÁM PODAŘÍ ROZVI
NOUT VÝŠE NASTÍNĚNÝ SYSTÉM . 
INFORMACÍ PRO TISK, BUDEME 
PRVNÍ. PODLE MÝCH INFORMACÍ 
TO ZATÍM NEDĚLÁ ŽÁDNÁ JINÁ 
STRANA

TĚŠÍM SE NA NAŠI SPOLUPRÁCI.

Ondřej Turek

OBJEDNÁVKA ZPRAVODAJE KDS

MO

adresa MO a PSČ

počet kusú

Předplatné do konce roku 26 Kčs.
Tuto objednávku poálete do redakce a přiložte doklad 

o zaplaceni!

Prosíme všechny předsedy MO a MS, aby se ve 
svých administrativních potřebách neobraceli na 

centrum, ale na SVÉ OBLASTNÍ TAJEMNÍKY 
(přihlášky, legitimace, složenky, propag. materiál).
Dále prosíme předsedy MO a MS, aby nezasílali 

přihlášky nových členů bez evidenčního čísla, velmi 
nám to komplikuje prád. Zároveň si nezápornínejts 

ve svých MO pečlivě vést kartotéku svých členů. 
Pokud se některé evidenční číslo uvolnilo /úmrtí, 

stěhování, vystoupení/, obsaďte je příležitostně novým 
členem, aby Váš seznam členů neměl "díry”.

Věra Mat «uschová 
sekretariát KDS
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pro nezaměstnané, bývalé vězné 
a jiné potřebné. Již se rozjíždí 
spolupráce s holandskou nadací, 
rada městského zastupitelstva v 
Jihlavě přislíbila pro tento účel 
dům a KDS zaštiťuje celý projekt 
svou autoritou a vlivem. Jediná

komplikace nastala, když mělo 
předání domu schválit obecní 
zastupitelstvo, ale doufejme, že 
tlak novinářů a veřejného mínění 
snad donutí jihlavské radní jednat 
rychle. V opačném případě hrozí 
úplné zastavení celého projektu.


